

NINETEENTH MEETING

*Held at Lake Success, New York, on Tuesday,
19 November 1946, at 10 a.m.*

Chairman: Mr. LANGE (Poland).

[A/C.2/60]

28. Report from the Director-General of UNRRA: conclusion of the general discussion

Mr. CALMES (Luxembourg) recalled that since its final liberation following five years of occupation, his country had collaborated in the humanitarian work of UNRRA. Luxembourg would have been prepared to increase her contribution had the war not left the nation with one-third of its territory devastated by battles fought on its soil, forty per cent of its houses destroyed or damaged and the national economy entirely disrupted by the occupying authorities. That economy was not yet restored because the dearth of raw materials, particularly coke, had stood in the way of any rapid upswing.

Profoundly convinced that the suppression of poverty constituted one of the surest guarantees of peace, the representative for Luxembourg stated that his country was prepared to continue its collaboration in the work undertaken by the United Nations.

His delegation therefore supported the French proposal¹ to set up a sub-committee to study practical means of international action encompassing all Members of the United Nations. It considered that a wise arrangement would not exclude direct contacts between dispensing and beneficiary countries.

The meeting rose at 11 a.m.

TWENTIETH MEETING

*Held at Lake Success, New York, on Wednesday,
20 November 1946, at 3 p.m.*

Chairman: Mr. O. LANGE (Poland).

[A/C.2/62]

29. Report of the Economic and Social Council on the economic reconstruction of devastated areas: general discussion of the resolutions of the Economic and Social Council on the economic reconstruction of devastated areas (document A/126)² and of the preliminary report of the Temporary Sub-Commission on Devastated Areas (document A/147)³

Mr. MUNIZ (Brazil), while agreeing in general with the principles of the report submitted to the Economic and Social Council by the Sub-

¹ See page 79.

² See *Resolutions adopted by the Economic and Social Council during its third session from 11 September to 10 December 1946*, pages 5 to 8.

³ See *Official Records of the second part of the first session of the General Assembly*, Supplement No. 3.

DIX-NEUVIEME SEANCE

*Tenue à Lake Success, New-York, le mardi
19 novembre 1946, à 10 heures.*

Président: M. LANGE (Pologne).

[A/C.2/60]

28. Rapport du Directeur général de l'UNRRA: fin de la discussion générale

M. CALMES (Luxembourg) rappelle que son pays a collaboré, depuis sa libération définitive après cinq années d'occupation, à l'œuvre humanitaire de l'UNRRA. Il serait prêt à augmenter cette contribution si la guerre n'avait laissé un tiers du territoire dévasté par les batailles, 40 pour 100 des habitations détruites ou endommagées, et l'économie nationale entièrement ruinée par l'occupant, sans avoir pu reprendre son essor, en raison de la carence des matières premières, notamment du coke.

Le représentant du Luxembourg, profondément convaincu que la disparition de la misère constitue l'une des plus sûres garanties de la paix, déclare que son pays est prêt à continuer sa collaboration à l'œuvre entreprise par les Nations Unies.

C'est pourquoi la délégation luxembourgeoise appuie la proposition française¹ de constituer un sous-comité pour étudier les formes pratiques d'une action internationale, étendue à toutes les Nations Unies. Elle estime qu'un agencement judicieux n'exclurait pas les contacts directs entre les pays dispensateurs et les pays bénéficiaires.

La séance est levée à 11 heures.

VINGTIEME SEANCE

*Tenue à Lake Success, New-York, le mercredi
20 novembre 1946, à 15 heures.*

Président: M. O. LANGE (Pologne).

[A/C.2/62]

29. Rapport du Conseil économique et social sur la reconstruction économique des régions dévastées: discussion générale sur les résolutions du Conseil économique et social sur la reconstruction économique des régions dévastées (document A/126)² et sur le rapport préliminaire de la Sous-Commission temporaire des régions dévastées (document A/147)³

M. MUNIZ (Brésil), tout en se déclarant d'accord, d'une manière générale, avec les principes du rapport soumis au Conseil économique

¹ Voir page 79.

² Voir les *Résolutions adoptées par le Conseil économique et social pendant sa troisième session, du 11 septembre au 10 décembre 1946*, pages 5 à 8.

³ Voir les *Documents officiels de la seconde partie de la première session de l'Assemblée générale*, Supplément No 3.